
  
 
 

Zápis 
            z 12. řádného zasedání Akademického senátu FSI VUT 

v Brně dne 28. 3. 2019 
 
 
 

Místo konání: zasedací místnost děkana FSI VUT v Brně 
Čas konání: 14:00 – 16:00 
Přítomní: dle prezenční listiny (celkem 24 členů AS FSI VUT) 
Omluveni: doc. Blecha, doc. Juračka, prof. Maca, doc. Matoušek, doc. Pacal,          

doc. Paloušek, doc. Pantělejev, Ing. Robert Popela, Ing. Roupec,        
prof. Spousta, Bc. Belza, Bc. List 

Neomluveni:  
Hosté: děkan doc. Katolický, proděkani prof. Křupka, doc. Fuis a Ing. Bednář,           

tajemník fakulty Ing. Tesař 
Zasedání řídil: doc. Návrat 

 
 

Program: 
1. Volba skrutátorů 
2. Schválení programu zasedání, kontrola zápisu z 11. řádného zasedání, plnění 

usnesení 
3. Informace vedení fakulty 
4. Předložení Rozdělení finančních prostředků na FSI VUT na rok 2019 
5. Informace o projednávání Výroční zprávy o hospodaření na FSI VUT za rok 2018 
6. Konečné projednání Časového plánu akademického roku 2019/2020 
7. Informace o projednávání aktualizace Plánu realizace Strategického záměru 

vzdělávací a vědecké, výzkumné, vývojové a inovační, umělecké a další tvůrčí 
činnosti FSI VUT v Brně pro rok 2019 

8. Schválení zástupců AS FSI do komisí  pro výběrová řízení 
9. Informace z grémií 
10. Schválení termínu a programu příštího zasedání 
11. Různé 

 
Zasedání zahájil a řídil předseda AS FSI doc. Návrat 
 
 
Představení přizvaných účastníků jednání 
 
Doc. Návrat přivítal děkana fakulty doc. Katolického, proděkany prof. Křupku, doc. Fuise a            
Ing. Bednáře a tajemníka Ing. Tesaře. 
 
 
 
ad 1) Volba skrutátorů 
 
Návrh skrutátorů: Ing. Ramík, T. Prášek 
Hlasování: pro: 22 proti: 0 zdržel se: 1 
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ad 2) Schválení programu zasedání, kontrola zápisu z 11. řádného zasedání,           
plnění usnesení 
 
Oproti rozeslané verzi byl do programu zařazen bod Schválení zástupců do komisí pro             
výběrová řízení a Informace z grémií budou samostatným bodem jednání zařazeným před            
závěrečné dva body programu. 
Usnesení: AS FSI schvaluje předložený program 12. řádného zasedání. 
Hlasování: pro: 24  proti: 0 zdržel se: 0 
 
Kontrola zápisu:  
Usnesení: AS FSI schvaluje zápis z 11. řádného zasedání ve znění ze dne 28. 3. 2019. 
Hlasování: pro: 24  proti: 0 zdržel se: 0 
 
Plnění usnesení: V komisích byla projednána Výroční zpráva o hospodaření a Časový plán             
ak. roku 2019/2020, oboje bude předmětem samostatných bodů jednání. 
 
 
ad 3) Informace vedení fakulty 
 
Děkan: 
- Probíhají závěrečné úpravy nové kolektivní smlouvy. 
- Probíhá připomínkové řízení k novelizaci Směrnice o sociálním fondu. 
- V souvislosti s novelou VŠ zákona je v připomínkovém řízení také směrnice řešící využití              

pracovní doby. 
- Dále je v připomínkovém řízení novelizace Směrnice o studijních programech. 
- 15. 5. proběhne den sportu.  
- Do konce března se podávají re-screeningy investičních programů nad 1 mld., FSI je             

zapojena do 3 projektů. 
 

 
ad 4) Předložení Rozdělení finančních prostředků na FSI VUT na rok 2019 
 
Úvodní slovo tajemníka 
Dokument byl předložen před zasedáním předáním předsedovi AS FSI. 
Východiska: 
- Poměr rozdělení příspěvku fixní a výkonové části zůstává v zásadě nezměněn.  
- U institucionální podpory zatím není jasné, jakým způsobem bude rozdělena motivační           

složka.  
- Rozpočet VUT neobsahuje zatím finální hodnoty, což může ovlivnit rozpočet FSI. 

Rozpočet fakulty je ovlivněn rostoucími cenami energií a služeb, v dokumentu je navrženo             
navýšení mzdového fondu o 5 % a motivačního fondu o cca 11 %, součástí rozpočtu je i                 
tvorba rezervy ve výši 30 mil. V plánu je několik investičních akcí (rekonstrukce VN rozvoden,               
parkoviště před A1, dopravní značení areálu, obnova diskových polí, doplnění otevíracích           
oken ve 3. patře A1, modernizace prostor studentského centra, oprava schodišť před A2 a              
A5). 
 
Diskuze 
RNDr. Popela informoval, že tajemníku jsou již k předloženému dokumenty zasílány           
připomínky. 
Prof. Štětina předložil návrh termínů finanční komise (4. 4. v 9.00, 11. 4. ve 13.00 a v případě                  
potřeby 18. 4. ve 14.00). 
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ad 5) Informace o projednávání Výroční zprávy o hospodaření na FSI VUT za             
rok 2018 
 
Prof. Štětina uvedl, že FK projednala Výroční zprávu na schůzce dne 21. 3. za účasti 10 členů                 
a řady hostů. Poslední verze byla celá prodiskutována a tajemník zodpověděl všechny dotazy,             
zazněly pouze dva požadavky na doplnění. I když dokument bude schvalován až na příštím              
zasedání, obsahuje verifikovaná data týkající se výkonů jednotlivých ústavů a může sloužit            
jako podklad pro Rozpočet. Prof. Štětina navrhl ocenit práci tajemníka a ekonomického            
oddělení následujícím usnesením: 
 
Usnesení: AS FSI oceňuje práci tajemníka fakulty a ekonomického oddělení na Výroční            
zprávě o hospodaření FSI VUT za rok 2018, jejíž včasné dokončení umožňuje plně její využití               
při projednávání Rozdělení finančních prostředků na FSI pro rok 2019.  
Hlasování: pro: 24 proti: 0 zdržel se: 0 
 
 
ad 6) Konečné projednání Časového plánu akademického roku 2019/2020 
 
Oproti předložené verzi došlo k opravě termínu přijímacích zkoušek do NMS. Ing. Konečná             
uvedla, že dokument byl projednán ve studijní komisi, která k němu nemá výhrady, pro příští               
roky by však uvítala zařazení technické pauzy mezi koncem zkouškového období zimního            
semestru a začátkem výuky letního semestru. O tomto požadavku Ing. Konečná diskutovala            
na výjezdním zasedání SK AS VUT s prorektorem Doupovcem a přednesla ho i na zasedání               
AS VUT. 
 
Usnesení: AS FSI zkracuje předkládací lhůtu pro projednání Časového plánu na akademický            
rok 2019/2020.  
Hlasování: pro: 24 proti: 0 zdržel se: 0 
 
Usnesení: AS FSI projednal Časový plán akademického roku 2019/2020 ve znění ze dne 28.              
3. 2019 a nemá námitek.  
Hlasování: pro: 24 proti: 0 zdržel se: 0 
 
 
ad 7) Informace o projednávání aktualizace Plánu realizace Strategického         
záměru vzdělávací a vědecké, výzkumné, vývojové a inovační, umělecké a další           
tvůrčí činnosti FSI VUT v Brně pro rok 2019 
 
Pan děkan uvedl, že 29. 3. proběhne schůzka s rektorem VUT a 24. 4. bude předložen VR                 
FSI. 
 
ad 8) Schválení zástupců AS FSI do komisí pro výběrová řízení 

 
Výběrové řízení na pozici vědecko-výzkumné pracovník na LPTP: 
Zástupce FSI Mgr. Hoderová 
Náhradník Ing. Ramík 
Hlasování: pro: 22 proti: 0 zdržel se: 1 
 
 
ad 9) Informace z grémií 
 

     RNDr. Popela 
Informace z úrovně RVŠ: 
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- Rozpočet r. 2020 a dále - o nárůst rozpočtu VŠ o 1,5 mld v příštím roce usilují RVŠ a                   
ČKR na základě svých usnesení, potvrzeno je pouze, že meziroční navýšení neklesá            
(800 mil). Vyjasňuje se, jak má být financována každoroční zvláštní podpora lékařských a             
pedagogických fakult. 

- Novela VŠ zákona - jménem 6 univerzit je rozšiřován materiál rektora Masarykovy            
univerzity o podnětech k novele VŠ, který ale nebyl projednán v orgánech příslušných             
škol a RVŠ k němu prodloužila diskuzi, ve které zaznívají odmítavá stanoviska, protože             
také navrhuje omezit pravomoci akademické samosprávy. 

- VŠ legislativa - RVŠ v návaznosti na diskusi v předchozím bodě zahájila sběr připomínek              
k VŠ legislativě ovlivňující růst byrokracie, RNDr. Popela apeluje na senátory, aby se na              
tom podíleli. 

- “Škálování VŠ” - citace RNDr. Popely z minulého zasedání jsou již podloženy zápisem             
ze sněmu RVŠ. 

- Hodnocení VŠ ve více oblastech - na RVŠ proběhla bohatá diskuze, v níž zástupci              
univerzit kritizovali různá hodnocení. Bylo přijato usnesení, v němž RVŠ vyzývá ke sběru             
připomínek. 

- Proběhla schůzka rektorů technických VŠ, byl kladen důraz na nepodceňování publikací           
doktorandů. 

- Rektor VUT vyzývá akademickou obec k aktivní a i kritické účasti na připravovaných             
konferencích na MU, organizovaných CEITECem MU k hodnocení VaV (15. 5.) a k             
hodnocení kvality VŠ (16. - 17. 5.). 

Informace z úrovně AS VUT: 
- Byl předložen Rozpočet VUT (byl upřesněn koeficient K, diskutuje se o výši příspěvku na              

motivaci X, proběhla kritická diskuze v záležitosti odvodů do centra). 
- Legislativní záležitosti: RNDr. Popela upozornil na AS VUT, že je třeba včas řešit             

obsahové i formální připomínky k Volebnímu řádu AS VUT a k Jednacímu řádu AS VUT.               
Již jsou zasílány návrhy k úpravám, např. zástupci VŠ ústavů navrhli posílit své             
zastoupení v AS VUT 1 zaměstnancem a jedním studentem (současná praxe je 2 + 1 za                
všechny ústavy). RNDr. Popela požádal o názory i senátory FSI. 

- Na posledním zasedání proběhla diskuze ohledně požadavku CVISu na posílení jeho           
rozpočtu. 

 
Pan děkan reagoval na návrh součástí VUT na zastoupení v AS VUT názorem, aby              
zastoupení bylo proporcionální a počet zástupců v AS VUT byl úměrný počtu zaměstnanců a              
studentů dané fakulty. 
 
Ing. Konečná  
K Volebnímu a Jednacímu řádu AS VUT: 
Dle zákona jsou studenti v senátech zastoupení minimálně ⅓, maximálně ½ , v senátu VUT je                
počet studentů na ⅓. Studentská komora AS VUT přijala následující usnesení: Studentská            
komora AS VUT vítá záměr aktualizovat složení Akademického senátu VUT za vysokoškolské            
ústavy VUT. Pro SK AS VUT je akceptovatelná varianta navrhované změny, a to v podobě               
jeden akademický pracovník za každý vysokoškolský ústav VUT a celkem dva studenti za             
všechny vysokoškolské ústavy VUT tak, aby bylo dodrženo minimální zastoupení studentů v            
AS VUT. Celkový počet členů AS VUT by tak vzrostl o dva.  
Hlasování SK AS: pro: 7 proti: 0 zdržel se: 0 
Ing. Konečná dále uvedla, že studentská komora zastává názor, že každá součást VUT má              
právo na své zástupce v AS VUT. Tímto by sice nebyla zachována přesná ⅓ studentů (poměr                
studentů by se zvětšil o cca 1,5 %), navýšení zastoupení studentů však není natolik zásadní,               
aby se i počet akademických pracovníků musel navýšit o dalšího senátora. V zásadě však              
nejsou námitky proti tomu, aby počet senátorů vzrostl tak, aby počet zástupců jednotlivých             
fakult byl úměrný počtu jejich zaměstnanců a studentů. 
 
Diskuze 
RNDr. Popela souhlasil s názorem, že každá součást by měla mít právo na své zastoupení               
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(I když např. CEITEC měl v minulém období zastoupení nepřímo v osobě Ing. Dvořáka, který              
byl zvolen jako doktorand ve volebním obvodě studentů FSI a jako výzkumník na CEITECu se               
nebál na AS VUT přednášet stanoviska STI a přenést zpět informace na STI. V současném               
období často uplatňuje stanoviska CEITECu na žádost ředitele CEITECu zvolený zástupce           
CESA.). Zároveň upozornil, že je otázkou zda VŠ ústavy mají studenty (dle krátkého sdělení              
Mgr. Sobotky z PrO VUT se jedná o studenty VUT) a společný obvod byl zřízen proto, aby                
měli své zastoupení i ti akademici, příp. studenti, kteří nejsou zařazeni na fakultách a částech               
dominantně včetně rektorátních AP. RNDr. Popela zmínil, že si dovede představit, že při             
navýšení počtu senátorů (na 30,33 aj.) se uplatní počet získaných hlasů tak, že se zachová               
tradiční poměr zaměstnanců a studentů 2:1 a bude zaručeno, že každou fakultu budou             
reprezentovat alespoň 2 zaměstnanci a alespoň 1 student, a z každého ústavu alespoň 1              
zaměstnanec a ze všech nezařazených studentů bude alespoň 1 reprezentant a další            
zástupci budou nejprve zvoleni podle počtu hlasů. Přitom se příliš nezmění poměr            
reprezentace zástupců součásti s volenými kandidáty na děkana ve prospěch součástí se            
jmenovanými řediteli. 
Ing. Ramík upozornil, že důvod nespokojenosti některých zaměstnanců není v tom, že by             
neměli zastoupení v AS VUT, ale že jejich zástupci dostatečně nereprezentují jejich zájmy.             
Ing. Ramík navrhl přijetí usnesení doporučující zohlednit proporcionalitu zastoupení součástí          
podle jejich velikosti. SK AS FSI si vyžádal přestávku jednání a po něm oznámila své               
většinové stanovisko. 
Termín pro zasílání připomínek k Volebnímu řádu a Jednacímu řádu je 11. 4. (stanovený              
předsedkyní LK AS VUT) a termín příštího jednání AS VUT je 16. 4. 
Po diskuzi, která se týkala převážně poměrného zastoupení, se senátoři shodli na tom, že              
není možné se v tomto termínu k dokumentům vyjádřit a požádali o jeho posunutí. 
 
Usnesení: AS FSI žádá AS VUT, aby bylo prodlouženo období sběru připomínek ke změnám              
Volebního řádu AS VUT a Jednacího řádu AS VUT a tedy i statutu VUT tak, aby bylo možné                  
zahrnout vyjádření akademických senátů a akademických obcí fakult a dalších součástí VUT            
při nepominutí zastoupení každé součásti. 
Hlasování: pro: 24 proti: 0 zdržel se: 0 
 
  
ad 10) Schválení termínu a programu příštího zasedání 
 

     Návrh termínu 13. zasedání je čtvrtek 25. 4. 2019 v zasedací místnosti děkana. 
Program:  
- Rozdělení finančních prostředků na FSI VUT na rok 2019 
- Výroční zpráva o hospodaření 
- Plán realizace Strategického záměru 
- Výroční zpráva o činnosti - předložení 
- Aktualizace jednacího řádu oborových rad - předložení 
- Zpráva o hodnocení výuky 

 
Hlasování: pro: 23 proti: 0 zdržel se: 1 

 
 
ad 11) Různé 
 
Doc. Návrat informoval senátory, že v médiích byla zveřejněna zpráva o úspěšnosti studentů             
1. ročníků VŠ. 
Prof. Křupka poskytl informace o způsobu hodnocení projektů Fondu vědy (v 1. kole probíhá              
formální hodnocení na odd. VaV, pokud je třeba přistoupit k losování, je jmenovaná komise ve               
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složení 1 student a 1 akademický pracovník, ve 2. kole je jmenovaná komise ze studentů               
DSP). Prof. Křupka požádal senátory, zvláště Studentskou komoru, o náměty a připomínky na             
případnou  změnu tohoto procesu. 
Na dotaz RNDr. Popely ohledně navýšení částky na fond vědy odpověděl pan děkan, že              
částka z rozvojového projektu zůstává řádově stejná a Rozpočet s navýšením nepočítá,            
vzhledem k počtu žádostí není navýšení ani potřeba. 
Dozorčí rada KaM pořádá 1. 4. 2019 setkání AO s ředitelkou KaM. 
 
 
Poté bylo zasedání ukončeno. 
 
 
 
 
Verifikoval:   
předseda AS FSI          předseda SK AS FSI  
doc. Ing. Tomáš Návrat, Ph.D.         Bc. Petra Kosová   
 
zapsal: Brigita Rohovská 
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